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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Etyki Poselskiej (nr 41)
22 czerwca 2022 r.
Komisja Etyki Poselskiej, obradująca pod przewodnictwem posła Jacka Świata 
(PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek dzienny: 

– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji Etyki Poselskiej na okres 
od 1 lipca do 31 grudnia 2022 r.; 
– rozpatrzenie i zaopiniowanie dla Komisji do Spraw Kontroli Państwo-
wej sprawozdania z działalności Najwyższej Izby Kontroli w 2021 r. (druk 
nr 2346) w zakresie działania Komisji; 
– zajęcie stanowiska w sprawach, które wpłynęły do Komisji; 
– wybór przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięła pracownica Kancelarii Sejmu Beata Maciak – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Etyki Poselskiej. 
Witam państwa posłów członków Komisji. 
Stwierdzam kworum oraz  przyjęcie  protokołu  poprzedniego  posiedzenia Komisji 

wobec niewniesienia do niego zastrzeżeń. 
Porządek  dzienny  posiedzenia  otrzymaliście  państwo  w zawiadomieniach. 

Czy są jakieś uwagi? Nie widzę, nie słyszę, zatem uważam, że porządek dzienny został 
przyjęty. 
Przystępujemy do rozpatrzenia pierwszego punktu porządku dziennego – rozpatrze-

nie projektu planu pracy Komisji Etyki Poselskiej na okres od 1  lipca do 31 grudnia 
2022 r. Plan pracy państwo otrzymaliście. Obejmuje on rozpatrywanie spraw posłów, 
którzy zachowują się w sposób nieodpowiadający godności posła, zarówno na podstawie 
wniosków, które będą wpływać do Komisji,  jak i z inicjatywy własnej Komisji. To jest 
stały  element pracy Komisji. We wrześniu Komisja przystąpi  do analizy  oświadczeń 
o stanie  majątkowym  posłów  złożonych  za 2021 r.  Po zakończeniu  tej  analizy  oraz 
po uzupełnieniu przez posłów ewentualnych braków i uchybień Komisja przedstawi Pre-
zydium Sejmu sprawozdanie. Przyjęcie tego sprawozdania planowane jest na grudzień.                  
Również w grudniu Komisja dokona wyboru przewodniczącego i zastępcy przewodniczą-
cego, po upływie ich sześciomiesięcznej kadencji. 
Czy mają państwo uwagi i wnioski do planu pracy? Bardzo proszę. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Mam tylko jedno pytanie. Zaczęliśmy dyskusję na temat regulaminu, więc czy nie powin-
niśmy tego również wpisać do planu pracy? 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Nie, pani poseł, ponieważ gospodarzem jest w tym przypadku Komisja Regulaminowa, 
Spraw Poselskich i Immunitetowych. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Czyli jak oni do nas przekażą, to się tym zajmiemy. 
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Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
My tutaj jesteśmy w roli gościa. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Dziękuję bardzo. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Mówicie państwo o regulaminie Sejmu? 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Nie, o oświadczeniach majątkowych. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Rozumiem. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Szanowni państwo, wnoszę o przyjęcie planu pracy Komisji Etyki Poselskiej na okres 
od 1 lipca do 31 grudnia 2022 r. Kto jest za? (3) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? 
(0) 
Dziękuję. Stwierdzam,  że Komisja  jednogłośnie przyjęła plan pracy na najbliższe 

pół roku. 
Przystępujemy do rozpatrzenia drugiego punktu porządku dziennego – rozpatrzenie 

i zaopiniowanie dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej sprawozdania z działalno-
ści Najwyższej Izby Kontroli w 2021 r. w zakresie działania Komisji. Zgodnie z art. 126 
ust. 3 regulaminu Sejmu marszałek Sejmu pani Elżbieta Witek skierowała 15 czerwca 
przedstawione przez prezesa Najwyższej Izby Kontroli sprawozdanie z działalności NIK 
w 2021 r. (druk nr 2346) do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej w celu rozpatrze-
nia  i przedstawienia opinii oraz do pozostałych komisji sejmowych w celu rozpatrze-
nia w swoim zakresie działania, przedstawienia uwag i wniosków oraz przekazania ich 
do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej w terminie do 13 lipca. 
Członkowie Komisji Etyki Poselskiej zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności 

NIK w 2021 r. Informuję, że Komisja Etyki poselskiej nie zgłaszała żadnej propozycji 
do planu kontroli NIK na rok 2021. 
Czy ktoś z państwa ma w tej sprawie jakieś uwagi? Nie widzę, nie ma uwag. Komisja 

pozytywnie opiniuje sprawozdanie, nie zgłaszając do niego uwag i wniosków – i taka opi-
nia zostanie przedstawiona Komisji do Spraw Kontroli Państwowej. Czy są jakieś uwagi? 
Nie ma. Stwierdzam, że Komisja uchwaliła opinię w powyższej sprawie. 
Przystępujemy do rozpatrzenia trzeciego punktu porządku dziennego – zajęcie stano-

wiska w sprawach, które wpłynęły do Komisji. Wniosek oznaczony nr 208/22, wniosek 
osoby fizycznej dotyczący posła Adama Szłapki. Czy mają państwo uwagi lub wnioski? 
Słuchamy, pani poseł. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Myślę, że w tym przypadku nie będziemy podejmować inicjatywy. Opisana jest sytuacja, 
która nijak ma się do zachowania posła, tylko chodzi o nieotrzymanie z biura poselskiego 
odpisu czy pisma… To jest zupełnie inna sytuacja i dlatego wnoszę o niepodejmowanie 
inicjatywy w tej sprawie. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Zgoda, działanie biur poselskich nie leży w zakresie kompetencji Komisji Etyki Posel-
skiej. Takie historie już zresztą były. Został zgłoszony wniosek o niepodejmowanie ini-
cjatywy w tej sprawie. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Wszyscy się chyba zgadzamy. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Kto jest za tym wnioskiem? (3) Jesteśmy jednomyślni, żeby nie zajmować się tym wnio-
skiem. Stwierdzam, że Komisja nie podjęła inicjatywy rozpatrzenia sprawy. 
Wniosek, a właściwie wnioski oznaczone nr 209/22, 210/22 i 211/22 – to wszystko 

są wnioski jednej osoby fizycznej. Nie wiem tylko, czy możemy je rozpatrzyć hurtem, 
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ponieważ one dotyczą różnych spraw. Autor  jest wprawdzie  jeden, ale sprawy różne 
i dlatego będziemy wnioski rozpatrywać oddzielnie. 
Wniosek nr 209/22 jest właściwie skierowany przeciwko wszystkim posłom opozycji… 

Składanie wniosków o votum nieufności jest wilczym prawem opozycji i oczywiście nie 
może być to przedmiotem działania naszej Komisji. W tej sytuacji oczywisty jest wniosek 
o niepodejmowanie inicjatywy w tej sprawie. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Sprawa jest oczywista. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Kto jest za? (3) Stwierdzam, że Komisja podjęła decyzję o niepodejmowaniu inicjatywy 
w niniejszej sprawie. 
Wniosek nr 210/22 jest skierowany przeciwko Mateuszowi Morawieckiemu, Mariu-

szowi Kamińskiemu i Maciejowi Wąsikowi. Chodzi w nim o złe działanie rządu, resortu… 
To również nie jest przedmiot oceny naszej Komisji. Wniosek jest oczywisty – o niepodej-
mowanie inicjatywy w tej sprawie. Czy są uwagi? 

Poseł Jan Łopata (KP):
Jesteśmy za. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Nie ma uwag. Kto jest za? (3) Dziękuję. Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie zdecydo-
wała o niepodejmowaniu inicjatywy w tej sprawie. 
Wniosek nr 211/22. Tu w istocie nie wiadomo, przeciwko komu jest skierowany. W tej 

sytuacji  chyba nie możemy go nawet  rozpatrywać. Zastanawiam się,  jak  to wygląda 
od strony formalnej, bo tutaj nie ma nawet czego odrzucić. Myślę, że ograniczymy się 
do stwierdzenia, że przyjęliśmy treść wniosku do wiadomości i nie będziemy się więcej 
tą sprawą zajmować, ponieważ ona jest nieformalna. 
Wniosek nr 212/22 to jest wniosek osoby fizycznej, który dotyczy pani poseł Beaty 

Maciejewskiej. Czy są jakieś wnioski lub uwagi? Proszę bardzo. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Rozpatrywaliśmy już wniosek dotyczący tego samego zdarzenia – wtedy nie podjęliśmy 
inicjatywy. Więc teraz również proponuję, aby inicjatywy nie podejmować. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Tak rzeczywiście było, a ten wniosek, o którym teraz mówimy, nie został w żaden sposób 
udokumentowany poza jednym zdjęciem, które nic nie mówi i w którym nie ma niczego 
nagannego. Nie jesteśmy w stanie się do tego odnieść, nawet gdybyśmy bardzo chcieli. 
Został zgłoszony wniosek o niepodejmowanie w tej sprawie inicjatywy. Kto jest za? (3) 

Dziękuję. Stwierdzam, że Komisja ponownie jednomyślnie podjęła taką decyzję. 
Wniosek oznaczony nr 213/22 dotyczy poseł Dominiki Chorosińskiej. Przypomnę, 

że chodzi o wymianę zdań na Twitterze. Czy ktoś z państwa posłów zgłasza jakieś wnio-
ski lub uwagi? Proszę bardzo. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Wnoszę o niepodejmowanie inicjatywy, ponieważ w dostarczonym materiale nie ma śladu 
żadnej  dyskusji,  która  potwierdzałaby  tezę,  że pani  poseł  Chorosińska  odniosła  się 
do kogoś w jakiś niewłaściwy sposób. Uważam, że nie powinniśmy podejmować inicja-
tywy w sprawie tego wniosku. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Dodam jeszcze, że ten skan, który nam dostarczono, jest niepełny, ponieważ nie zawiera 
początku, tj. wcześniejszych wpisów. Nie znamy całego kontekstu sytuacji, a w tym zrzu-
cie rzeczywiście nie ma nic nagannego. 
Został  zgłoszony wniosek  o niepodejmowanie  inicjatywy. Kto  jest  za takim wnio-

skiem? (3) Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie zdecydowała o niepodejmowaniu ini-
cjatywy rozpatrzenia niniejszej sprawy. 
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Wniosek oznaczony nr 214/22 został zgłoszony przez panią poseł Monikę Falej prze-
ciwko posłowi Michałowi Cieślakowi i dotyczy znanej medialnie sprawy wymiany zdań 
w urzędzie pocztowym w Pacanowie. Dziś rozstrzygamy, czy będziemy tą sprawą się 
zajmować. Szkoda, że nie ma koleżanki Mrzygłockiej, bo sytuacja jest o tyle nietypowa, 
że pani poseł Falej jest w tym przypadku wnioskodawczynią… 

Poseł Jan Łopata (KP):
Panie przewodniczący, pani poseł jest pełnoprawną wnioskodawczynią. Ma prawo zabie-
rać głos i głosować. Proponowałbym może tylko, żeby pani Monika jeszcze uzasadniła 
ten wniosek, jeśli można prosić pana przewodniczącego. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Dobrze. Tu jest sytuacja… Rozumiem, że chodzi o uzasadnienie, dlaczego w ogóle mamy 
przyjąć ten wniosek, nie wchodząc głębiej w samo meritum. Proszę bardzo, pani poseł. 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Wszyscy znamy sytuację związaną z panem posłem Michałem Cieślakiem, w uzasad-
nieniu podałam szczegóły, ale myślę, że podstawowa rzecz jest… Bardzo bym chciała 
usłyszeć od pana posła, czy rzeczywiście można na telefon zwolnić kogoś z pracy i czy 
jako posłowie powinniśmy się w ten sposób zachowywać, bo tak postępując, zastraszamy 
ludzi, którzy mają prawo się wypowiadać, mają prawo wydawać swoje opinie. Poseł ani 
posłanka nie mogą kogokolwiek straszyć zwolnieniem z pracy. Myślę, że to jest wyjąt-
kowo niegodne zachowanie, jeżeli chodzi o posła. Absolutnie nie powinniśmy się w taki 
sposób zachowywać. 
To tyle, jeśli chodzi o dopełnienie treści wniosku. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Myślę, że pan Cieślak tego zwolnienia dokonał bardziej  jako wiceminister i urzędnik, 
a nie poseł, ale z chęcią wysłuchałbym, jak ocenia swoją postawę pan Cieślak. Jeśli taki 
wniosek jest… 

Poseł Monika Falej (Lewica):
Tak, stawiam wniosek o podjęcie inicjatywy. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Z chęcią posłucham wyjaśnień. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Dobrze,  proszę  państwa… Nie  ukrywam,  że mam  wątpliwości  co do tego  wniosku, 
ale podzielę się nimi później, dopiero jeżeli sprawa zostanie przyjęta do rozpatrzenia. 
Kto jest za podjęciem inicjatywy w tej sprawie? (2) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzy-

mał? (1) Stwierdzam, że Komisja podjęła inicjatywę rozpatrzenia niniejszej sprawy. 
I ostatni wniosek, oznaczony nr 215/22, dotyczy pana posła Grzegorza Brauna. 

Poseł Jan Łopata (KP):
Trochę już o panu pośle zapomnieliśmy. 

Przewodniczący poseł Jacek Świat (PiS):
Tak, rzeczywiście trochę o panu pośle zapomnieliśmy, ale po raz kolejny trafia do nas 
sprawa nadużycia trybu interwencji poselskiej, tym razem zgłoszona przez powiatowego 
inspektora sanitarnego w Mielcu. Nie pozostaje nam chyba nic  innego,  jak głosować 
za podjęciem inicjatywy w tej sprawie. 
Kto jest za? (3) Dziękuję. Stwierdzam, że Komisja jednogłośnie zdecydowała o podję-

ciu inicjatywy rozpatrzenia niniejszej sprawy. 
Na tym zakończyliśmy rozpatrywanie wniosków, które wpłynęły w ostatnim czasie 

do Komisji,  i przechodzimy do rozpatrzenia czwartego punktu porządku dziennego – 
wybór przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Komisji. Zgodnie z art. 145 ust. 3 
regulaminu Sejmu oraz art. 1 ust. 3 regulaminu Komisji Etyki Poselskiej kadencja prze-
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wodniczącego  i jego zastępcy trwa sześć miesięcy. W związku z tym Komisja dokona 
dziś wyboru nowego przewodniczącego i jego zastępcy na czas od czerwca do grudnia.                 
Tradycyjnie,  zgodnie  z wcześniejszą  umową,  proponuję  na tę kadencję  panią  poseł 
Monikę Falej na funkcję przewodniczącego oraz pana posła Jana Łopatę na funkcję 
zastępcy przewodniczącego. Musimy przegłosować te kandydatury. 
Kto jest za? (3) Kto jest przeciw? (0) Kto się wstrzymał? (0) Stwierdzam, że Komi-

sja jednogłośnie dokonała wyboru nowej przewodniczącej i zastępcy przewodniczącej. 
Nie pozostaje mi nic innego, jak pogratulować nowym państwu przewodniczącym. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. 
Zamykam posiedzenie Komisji. 


